

INSTRUCTIONS TO AUTHORS

Manuscripts or material are welcome on any topic relevant to child and adolescent mental health, including child and adolescent psychiatry, child psychology, pediatrics, and pharmacology psychology, sociology and occupational health relevant to child and adolescent mental health practitioners.

Original Articles and Reviews (maximum 3000 words including tables and references)

Descriptive and qualitative articles, quantitative survey or research articles, review articles, case reports and letters to the editor will be considered. There will be a peer review process for submissions, with the principal author being informed of the results of the review within six weeks of submission. Ordinarily, only original articles will be considered. However, reproduction of published material will be considered in extraordinary situations, where the material has a unique value to the membership of the Canadian Academy of Child and Adolescent Psychiatry. Reproduction of material will only occur after explicit permission has been obtained from the primary author and publisher.

Case Reports (maximum 1000 words including references if any)

Letters to the Editor (maximum 300 words including references if any)

Format of Submissions

Submissions can be made by e-mail using *MS Word compatible format* or by mail to the editorial assistant. Submissions should be in Arial or Times New Roman, *at least 11 point font, with double-line spacing*. Titles and sub-titles should be in bold. The names of *all* the authors, their relevant qualifications and affiliations, the address, telephone number, fax number and e-mail address of the first, or senior author should be clearly indicated below the main title. Abstracts of maximum 200 words are required for the original articles and reviews following the format; introduction, method, results, conclusion. References should be as follows in the text of the article: Gorman et al (1998) or(Gorman et al, 1998). All manuscripts should have three to five relevant keywords placed below the abstract. References should be as follows in the reference list at the end of the article: in alphabetical order, in chronological order where there is more than one reference for the same author or authors, and, when there is more than one reference in the same year for the same author or authors the following notation should be used: Gorman et al (1998a, and 1998b).

References should follow the style eg. **Carrey, N. & Virani, A. (2003). Commentary: Suicidal ideation reports from pediatric trials for paroxetine and venlafaxine. Canadian Child and Adolescent Psychiatry Review, 12(4), 101-102.** For further questions on style please consult the 5th edition of the APA Publication Manual.

It is the responsibility of the authors to ensure that their work has received ethics approval where required. If an author wishes to submit their article(s) which has/have been published elsewhere, they should obtain and submit the written permission for republication of this work from the publisher who holds the primary copyright.

CONFERENCE AND WORKSHOP ANNOUNCEMENTS WILL BE INSERTED FREE OF CHARGE

FOR ADVERTISEMENT RATES PLEASE CONTACT EDITORIAL ASSISTANT

All submissions should be sent to Ms. Vicki Simmons
Editorial Assistant
CACAP Review
4731 Carloss Place
Victoria, BC
V8Y 1C9
E-mail: vsimmons@shaw.ca

INSTRUCTIONS POUR LES AUTEURS

Académie canadienne de psychiatrie de l'enfant et de l'adolescent

Les textes et manuscrits peuvent porter sur n'importe quels sujets traitant de la santé et de la maladie mentale chez l'enfant et de l'adolescent, en pédopsychiatrie, en psychologie de l'enfant, en pédiatrie, en psychopharmacologie, en psychiatrie générale et géro-nto-psychiatrie, en médecine interne ou dans d'autres spécialités médicales, de même qu'en psychologie générale, en sociologie et/ou en santé au travail, textes et manuscrits susceptibles d'intéresser les professionnels de la santé de l'enfant et de l'adolescent.

Articles originaux et revues de littérature (maximum de 3000 mots, incluant les tableaux et les références)

Nous cherchons des articles de fond, des articles descriptifs, des études quantitatives ou des articles de recherche, des revues de littérature, des présentations de cas cliniques ainsi que des lettres à l'éditeur. Les soumissions seront étudiées par un comité de pairs. L'auteur principal sera informé des résultats du comité en deçà de six semaines de sa soumission. De façon générale, seuls les articles originaux seront acceptés. Il peut arriver cependant et exceptionnellement qu'un texte déjà publié puisse l'être de nouveau s'il est d'un intérêt primordial, unique, pour les membres de l'Académie canadienne de psychiatrie de l'enfant et de l'adolescent. La reproduction d'un tel texte nécessitera l'obtention d'une permission explicite de la part de l'auteur principal et du responsable de la publication.

Les présentations de cas (maximum de 1000 mots, incluant les références) les lettres à l'éditeur (maximum de 300 mots, incluant les références)

Le format des soumissions

Toute soumission peut être envoyée à la secrétaire de rédaction par courriel ou par la poste. Utiliser le format MS Word compatible, la police de caractère Arial ou Times New Roman, des caractères d'au moins 11 points de grandeur, et écrire à double interligne. Titres et sous-titres ne doivent pas être en caractère gras. Les noms de tous les auteurs, leurs compétences pertinentes et affiliations, doivent être clairement indiqués sous le titre principal ainsi que l'adresse postale, le numéro de téléphone et de télécopieur de même que l'adresse courriel du premier auteur ou de l'auteur principal. Pour les articles originaux et les revues, nous exigeons des résumés au maximum de 200 mots, selon le format suivant: introduction, méthodologie, résultats, conclusion. Tous manuscrits doivent avoir 3-5 mots clés pertinents placés au dessous du résumé. Les références doivent être présentées comme suit: Gorman et al (1998) ou (Gorman et al, 1998). Lorsqu'il y a plus d'une référence pour le même auteur, les références à la fin de l'article doivent suivre un ordre chronologique. S'il y a plus d'un article dans la même année, utiliser la présentation suivante: Gorman et al (1998a, et 1998b).

Les références, en somme, se font dans le style suivant: **Carrey, N. & Virani, A. (2003). Note: Rapports sur les idéations suicidaires provenant d'essais pédiatriques de la paroxétine et de la venlafaxine. Revue canadienne de psychiatrie de l'enfant et de l'adolescent, 12(4), 101-102.** Pour de plus amples informations concernant le format, consulter la 5e édition du APA Publication Manual.

Il revient aux auteurs d'assurer que leur travail ait reçu l'approbation éthique là où nécessaire. Si un auteur désire soumettre un ou plusieurs articles déjà publiés, il doit obtenir une permission écrite de l'éditeur qui détient les droits d'auteur.

LA PROMOTION DE CONFÉRENCES ET D'ATELIERS SERA INCLUSE SANS FRAIS.

POUR PLUS D'INFORMATION SUR LES TARIFS PUBLICITAIRES, VEUILLEZ ENTRER EN CONTACT AVEC LA SECRÉTAIRE DE RÉDACTION.

Envoyer les soumissions à Mme Vicki Simmons
Secrétaire de rédaction
Revue de l'Académie canadienne de psychiatrie de l'enfant et de l'adolescent
4731 Carloss Place
Victoria, BC
V8Y 1C9
Courriel: vsimmons@shaw.ca